
Vidlák: Vždyť my ten středověk vlastně
potřebujeme!
- CZ24 News | 15. prosince 2021

ČESKO: Krátký vládní úvodník: 

Prezident Zeman “ustoupil”  a Fialovi jmenuje kompletní vládu i s Lipavským. Zároveň
novopečený premiér při tiskovce řekl, že bude se Zemanem spolupracovat a že Ještěrovy
výhrady k Lipavskému trvají. Ale že teda vládu jmenuje, aby si za všechno mohl Fiala sám. 

A já přemýšlím, proč Zeman “ustoupil”.

Stihl už Andrejko podepsat všechno co bylo zapotřebí? Jel na všechna potřebná setkání? Zametl za
sebou? Ukryl co bylo zapotřebí ukrýt, zdržel co bylo nutné zdržet a teď už je to jedno, protože Fiala
přebírá kormidlo v úzkém koridoru odkud se prostě už nedá uhnout, dokud vláda slavně
neztroskotá? 

Řekl mu Rychetský předem, že dá Fialovi bianco šek a Ještěr usoudil, že se nebude ztrapňovat? Tohle
by se dalo možná ověřit – dneska v půl deváté na Rozhlase dvojce bude Rychetský i Zity Senkové.
Třeba se ho zeptá. 

Přednesl Ještěr dostatečně hlasitě všechna varování, aby je slyšel i poslední Jaryn z Horní Dolní a teď
už se všechno stane samo a Fiala se za pár měsíců stane směšným a Zeman aktivuje mozkovou žlázu
“já vám to říkal”? 

Nebo to bude ještě rychlejší a přímočařejší, že už Fiala stejně nemůže dělat nic jiného než Babiš,
protože inflace se utrhla z řetězu, Německo kráčí k blackoutu, Evropa definitivně došla do Brusele a
nad čerstvou ojromršinou už se houfují šakali?

A nebo Fiala slíbil Zemanovi něco, co Ještěr potřeboval ke klidnému doprezidentování? Třeba to, že
Piráti i Lipavský stejně potáhnou svinským krokem  a zlomí se to na domluvené zámince? 

Uvidíme.

***

A teď už dnešní text:

Prosím berte dnešní článek trochu s nadsázkou. Tak nějak se v posledních dnech zamýšlím nad
smyslem celého našeho světa a nevychází mi to nijak dobře. A tak se prostě vypisuju z chmur. Kromě
toho střízlivím po krásném víkendu a vracím se ze snu bratrství ve střední evropě do reality všedních
dnů.

 

https://cz24.news/vidlak-vzdyt-my-ten-stredovek-vlastne-potrebujeme/
https://cz24.news/vidlak-vzdyt-my-ten-stredovek-vlastne-potrebujeme/


 

Není to tak dávno, co se v tisku objevilo několik článků o tom, kterak bojový dron řízen jen svým
počítačem s umělou ynteligencí rozpoznal teroristu, jal se ho pronásledovat a nakonec ho
vaporizoval. Nepotřeboval k tomu žádný přímý rozkaz, nepotřeboval k tomu operátora. Před
obrazovkou neseděl žádný nerd, který se živí řízením bovových dronů na druhém konci světa. Dron
to zvládnul sám.

Totéž se už delší dobu tvrdí o malých izraelských dronech, které umějí vlétnout dovnitř otevřeným
palestinským oknem, tam se bleskurychle zorientovat v tom, kdo tam sedí, umí si vyhodnotit ksichty,
rozpoznat muže od žen a dětí, vyhodnotit výhodnost takového útoku a pak explodovat a zničit v
místnosti veškeré osazenstvo. Možná to ten dron neumí tak dobře. Možná prostě vybuchne kdykoliv
rozpozná ksicht údajného teroristy – umělá ynteligence si nedělá hlavu s kolaterálními ztrátami,
stejně jako si s tím nedělají hlavu politici ani prezidenti.

Stále častěji také vidíte různé robotické psíky či oslíky, které se umějí samy pohybovat v terénu,
neuklouznou, umějí se vypořádat s překážkami i s nárazem, teď už na ně přidělávají i pušky a
zkoušejí, co to dovede. A samozřejmě jako vedlejší produkt z toho vypadne robot, který vám zcela
autonomně doručí zásilku.

Stejně tak se už velmi těžko rozpoznává, jestli si v Googlu píšete s umělou inteligencí nebo s
člověkem. Například zařídit opravu chyb na Google mapách je skoro nemožné. Stejně tak je nemožné
dovolat se nápravy v případě výmazu na fejsbůku, protože to zařizuje jakýsi algoritmus.

Žijeme v neuvěřitelně hybridní době. Na jedné straně umíme z oběžné dráhy přečíst SPZku na
autě, umíme řídit letadla na druhém konci planety, umíme snižovat náklady pomocí techniky,
stavíme samořiditelná auta, necháváme o zabíjení lidí rozhodovat umělou inteligenci bojového drona,
kdejaký miliardář si staví soukromé rakety na cestu do vesmíru, děláme očkování na bázi mRNA…  a
na druhé straně se děsíme, že v zimě nebudeme mít čím topit a svítit. A je to zcela reálná obava.

Na jedné straně klonujeme buňky, geneticky upravujeme potraviny, opravujeme na molekulární
úrovni, umíme navést družici k Jupiteru s neuvěřitelnou přesností… a na druhé straně se neumíme
vypořádat s tím, že lidi nemají co jíst.

Pokud mohu soudit, nikdy před námi na Zemi nedošel pokrok tak daleko, aby z toho vznikly etické
otázky. To až my jsme dokázali zjistit, že dítě je poškozené i když mu ještě ani nebije srdce. Až my
jsme dokázali rozdělit těhotenství tak, že vznikla otázka, odkdy vlastně je ten plod už člověk hodný
lidských práv a dokdy je to ještě shluk buněk. Až my jsme schopni udržet naživu tělo pomocí
přístrojů a vytvořili jsme tak otázku, nakolik je etické takové tělo nechat umřít nebo ho dál udržovat
při životě. Až my jsme pomocí medikamentů vytvořili problém z toho, zda, nakolik a za kolik
prodlužovat život nevyléčitelně nemocnému, který by o pár desítek let dříve prostě relativně rychle
sešel ze světa a fertig.

A ještě jsme se s těmito otázkami ani nevypořádali a už se na nás valí otázky ohledně dálkového
vaporizování nepřátel bez lidského zásahu. Ještě jsme nevyřešili a lidsky se neshodli ani nad otázkou
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potratů (podívejte jak to mají v Polsku) a už řešíme odcizenost pomocí sociálních sítí, neschopnost
komunikace, propad soustředění a inteligence z důvodu čučení na bednu… K tomu všeobecně
dostupné drogy, chlast, hulení, porno, zážitková masová turistika… cíl byl nahrazen rychlostí.

A hned vedle tohoto pokroku je středověk. Těsně vedle. Někdy to odděluje jen plot nebo zeď. V
Izraeli, na mexické hranici, v Maďarsku, na Běloruských hranicích… A někdy to ani plot neodděluje.
Stačí se projít třeba po Sokolově.

Na jedné straně soukromé kosmodromy, umělá inteligence, čipy v nanorozměrech a na druhé straně
je všechno tohle závislé na několika trubkách jdoucích přes Ukrajinu nebo po dně Baltského moře.
Na jedné straně možnost videorozhovoru s kamarádem na druhé straně zeměkoule v reálném čase,
na druhé straně jeden blackout a nezbude z toho nic. Na jedné straně umíme zařídit, aby se bojový
Predator trefil přesně do Sulejmáního, na druhé straně neumíme vzít do ruky rýč a dnešní děti jsou
blbější než jsme byli my.

Kolik já už viděl domácností, kde není žádná knihovnička…

Hele, vždyť my ten středověk už vysloveně potřebujeme. Vlastně by bylo úplně blahodárné, aby nikdo
neměl peníze na vývoj dronů, které se dají naprogramovat na zabíjení lidí. Aby nikdo neměl lidi, co
tohle umějí. Už bychom potřebovali jako sůl zase zjistit, jaké to je nevědět, jestli večer budeme mít
jídlo. Už by to chtělo, aby si mocní tohoto světa uvědomili, že toho na hraní zase tak moc nemají a že
žádný strom neroste do nebe. Už by chtělo, aby si všichni bez rozdílu uvědomili, že buď půjdeme
nahoru všichni (byť třeba ne stejně rychle) a nebo nepůjde nahoru nikdo.

My se vysloveně potřebujeme chytnout za nos. Už jsme zapomněli, jaké to bylo umírat na
banální zápal plic. Už jsme zapomněli, jak se udržuje přátelství mezi lidmi, protože jsme na sobě
závislí. Už jsme dokonce i zapomněli, jaké to je mít skutečnou ženu nebo skutečného muže a nemít
žádné pornonáhražky. Zapomněli jsme, co to obnáší budovat vztahy a už vůbec nevíme, že je možné
být šťastný i bez hromady věcí. Už vlastně ani nevíme, jaké to je, být bohatý dětmi.

Hele… já se na to netěším, naopak. Až se něco takového začne dít, tak to žádná sranda nebude. Ale
tenhle neuvěřitelně rozevřený svět kosmodromů a hladomorů na jedné relativně malé planetě
nemůže dlouho fungovat. Není možné, aby na jedné straně byli vousáči v sandálech co žijí za dolar
denně a jim nad hlavou létaly stroje co sežerou sto tisíc dolarů za hodinu.  Jedno musí skončit. Přál
bych si, aby skončily ty hladomory a zůstaly kosmodromy. Ale ono to bude spíš naopak. Vousáči a 
afričánci nám ukazují, že Alláh a hladomory jsou ve skutečnosti životaschopnější než ty
kosmodromy.  Možná bychom se měli začít učit právě této životaschopnosti. Vypadá to, že to budeme
brzy potřebovat.

Jen tak namátkou:

Ceny energií vzrostou o 50%.

Inflace je už přes 5%, ale to je takový údaj jako covidová statistika. Pro chudé inflace narostla už v
desítkách procent.

Blížíme se k situaci, kdy lide nebudou mít na jedno i na druhé, ale budou mít na jedno nebo na
druhé. To je začátek revolučních nálad.

Poláci už v podstatě vystupují z Jůnie, jenom tomu tak neříkají.

Válka na Ukrajině bude. Donedávna jsem říkal, že být může, protože jsou k ní splněny podmínky.
Teď začínám říkat, že válka bude, protože být musí. My musíme mít zloducha Putina na hranicích,



protože Američani musí mít základny ve východní Evropě. Na Ukrajině základny NATO nebudou, ale
na Slovensku, v Polsku a v Rumunsku být musí. Ukrajina vlastní krví zaplatí přítomnost NATO ve
střední a východní Evropě.  My Čehuni budeme mít asi zase štěstí, protože pro obranu proti Rusku
jsme příliš daleko od Ruských hranic.

Kdy lidé zjistí, že jsou závislejší na nějakém místním Rinatu Achmetovi mnohem víc než na vládě v
Praze? Kdy místní Rinat Achmetov zjistí, že může vydávat jakékoliv rozkazy, aniž by byl postižitelný?
Vlastně už jen čekáme, kdy se nade vší pochybnost ukáže, že všechna řešení už jsou jen nezákonná. 
Od nezákonné studny přes nezákonný kotel, nezákonnou zabijačku….  nezákonnou práci, nezákonné
nákupy až po nezákonné spolky a nezákonné lídry. Od nezákonné nafty bez spotřební daně až po
nezákonný automatický kvér pod postelí? Nebo vidíte ještě nějaká zákonná řešení? Proplatit se na
dno blahobytu? Nadšeně se zúčastnit závodu vrcholné konkurence až k sebezničení? Obětovat se pro
ten dnešní rádoby volný trh a evropské hodnoty?

Kde jsi charismatický lídře? Za chvíli po tobě bude docela slušná poptávka.
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